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Dagsorden:   

1. Valg af dirigent.  

2. Aflæggelse af beretninger. Kun DKF-formandsberetning læses op. De øvrige kan 

kommenteres/spørges ind til. Se beretningerne fra de enkelte udvalg på hjemmesiden.  

3. Forelæggelse af det reviderede regnskab og budget. 

4. Behandling af indkomne forslag.  

4.1. Forslag til Budgetter til mesterskaber 

4.2. Forslag om standard propositioner  

4.3. Etablering af juniorudvalg 

5. Fastlæggelse af kontingenter.  

6. Valg af Præsident. Modtager ikke genvalg.  

7. Valg af formand. Modtager genvalg.  

8. Valg  

8.1. Valg af næst formand.  

8.2. Valg af sekretær.  

8.3. Valg af Kasserer.  

8.4. Valg af revisor og revisorsuppleant.  

9. Valg af medlemmer til Forretningsudvalg.  Modtager genvalg 

9.1   Suppleant for samme.  

10. Valg af medlemmer til faste udvalg. 

10.1 Pløje udvalg 

10.2 Tømmer kørsels udvalg 

10.3 Traditionel kørekultur udvalg 

10.4 Køreudvalg. 

11. Eventuelt.   

11.1 Kusketræner uddannelse 

  

 



Referat: 

1:  

Dirigent: Jens Boddum blev valgt. Dirigent konstaterer, at mødet er lovligt indkaldt i henhold til 

vedtægterne. Det præciseres, at alle (repræsentanter for foreninger og udvalg samt alle 

tilhører) har taleret og må blande sig i diskussionerne. Ved beslutninger har kun 

repræsentanter for hvert af de 11 selskaber, der har tale og stemmeret. 

 

2:  

Formandens beretning – Godkendt uden kommentarer. 

 Ingen bemærkninger til udvalgenes beretninger, som er lagt på hjemmesiden inden HB 

 

3:  

Regnskab 2023 – Det har været et stort arbejde at genopbygge regnskabet igen efter at den 

foregående kassereres svig. Flere faktura fra 2022 er først betalt i 2023 og det giver et forkert 

billede af årets regnskab. DKF har fået hovedparten af beløbene retur igen efter tidligere 

kasserers bedargeri.  Der skal inden længe køre en retssag på tidligere kasserer. 

 

Kassereren har ikke regnskabet for bladet Køresporten med, da det følger kalenderåret. 

Regnskabet herfor er genskabt af revisorfirmaet  B.D.O i Aalborg. Imidlertid viser regnskabet, 

at alle udgivelser og forsendelser af Køresporten i 2023 har kørt med underskud. Derfor er der 

kun penge til at udgive tre blade i 2024. 

 

 Regnskaberne for de forskellige udvalg skal fremover altid gå igennem DKF 

 

 Regnskab bliver godkendt enstemmigt af de 10 tilstedeværende selskaber (ThKS mangler) 

 

Budget 2024: 

Kassereren gennemgår budget for 2024, som er udarbejdet af Forretningsudvalget. (FU) 

Budgettet viser underskud, såfremt de tidligere poster skal fastholdes. Dog er beløb til blandt 

andet elitetræning nedsat til 15.000kr og tilskud til bredden er fjernet. Der er også sat beløb af 

til afholdelse af mesterskaber i forskellige discipliner. 

Formændene opfordres til at komme med forslag til at budget 2024 kan balancere. 

Der er en ukendt faktor, der hedder salg af jubilæumsbogen.      

Budget bliver godkendt enstemmigt af de 10 tilstedeværende selskaber (ThKS mangler) 

selvom budgettet kommer ud med et underskud. 

 

4.1: 

AGN uddyber teksten, da den kan misforstås. Der skal være evaluering samme år som 

mesterskaber afholdes, således at foreningerne kan vide hvad de er i tilskud inden de byder 



ind på afholdelse af næste mesterskab. Det aftales, at der gives 50.000 kr i tilskud til DM i 

kørsel, samt 20.000 kr til hvert af de øvrige mesterskaber. HB vil evaluere i forhold til 

deltagerantal og arrangementets gennemførsel.  

 

4.2: 

Dirigenten mener, at der er to forslag i samme indstilling; spørgsmål om dyrlæge og om let 

klasser ved landsstævner.  

       AGN uddyber baggrunden for første del af forslaget; det vedrører DKF’s krav om      

       tilstedeværelse af dyrlæge til landsstævner(fremgår af det danske tillæg).  I drøftelserne er der  

       er delte meninger omkring fordele og ulemper omkring ikke- krav til tilstedeværelse af en    

      dyrlæge på mararthon ved landsstævner. Mesterskaber skal stadig have dyrlæge til stede.  

      Der er også et forsikringsspørgsmål, når der står et i de danske tillæg og arrangørerne gør  

      noget andet. 

      Der stemmes om første del af forslaget ifht. at der ikke skal være krav om dyrlæger  

      tilstedeværelse ved landsstævner, og det er op til arrangøren at vurdere om det er  

      tilstrækkeligt med dyrlæge på tilkald: 

Ja – 8 

Nej – 1 

Neutral – 1 

Forslaget er vedtaget og KU skal ændre det danske tillæg. 

 

Anden del af forslaget omkring standdard propositioner til landsstævner også kan indeholde let 

klasse.  

I drøftelserne udtrykkes bekymring for at det kan udvande landsstævnerne og stille for store krav 

ved klubstævner. SB oplyser, at på Fyn er lands- og klubstævne koblet sammen i samme 

propositioner. Det vil kunne løse udfordringen om let klasse og gøre det mere forståeligt hvad der 

skal køres i de forskellige klasser. MKS og VK trækker denne del af forslaget. 

 

4.3: 

Juniorudvalget har hidtil været hvilende i KU. Der er bred enighed om, at et juniorudvalg kan 

tilgodese fokus på børn og unge i køresporten på såvel eliteplan som i bredden. Det fastslås at 

børn og unges udtagelse til mesterskaber skal være i KU. Der rejses spørgsmål om proceduren for 

udvælgelse af medlemmer til dette udvalg.  

Forslaget om genetablering af et juniorudvalg sættes til afstemning. 

Ja – 8 

Nej – 2 

Neutral –0 

Forslaget er vedtaget og udvalget konstituerer sig selv. 

Medlemmerne har følgende valgperiode: 



Helle Kornerup 1 år 

              Julie Mosegaard Jensen           1 år 

               Henrik Høper                              1 år 

                 Susanne Malmqvist                   2 år 

                 Gitte Kragelund Buchholt         3 år 

 

 

 

 

Middagspause  

 

Championat: De forskellige championater kåres og der udleveres dækkener til de få 

fremmødte.  (se bilag på Hjemmesiden) 

 

Årets ildsjæl: Kurt Klint 

Årets hest: TT Calle Constantin, ejet af Karina Blaabjerg 

 

 

5: 

Kontingentet stilles afstemning. Alle 10 stemmer for. Forslaget om uændret kontingent vedtages. 

 

6:  

Formanden takker præsident Jørgen Arndt for hans arbejde. 

Ivan Bak modtager valget som ny præsident. 

  

7: 

Erling Larsen modtager genvalg. 

 

8.1:  

Anne Grethe Nørgaard fra VK foreslås, og vælges som næstformand. 

8.2: 

Birthe Fogh foreslås af SKS og vælges som sekretær. 

8.3: 

Kasper Petersen foreslås af FU af FU og vælges som kasserer. 

8.4: 

Lene Marie Sørensen fra MKS og Grethe Pedersen fra MKS vælges som bilagskontrollanter. 

 

9: 



Til Forretningsudvalget (FU) vælges følgende: 

      Erling Larsen – Formand 

             Anne Grethe Nørgaard – Næstformand 

            Jette Malthe-Bruun – opstillet af ØKS, 

             Elin Juulsgaard – opstillet af VKS  

             Nikolaj Hansen – opstillet af FKS, 

             Birthe Fogh – Sekretær, deltager i FU møder 

             Kasper Petersen – Kasserer, deltager i FU møder 

             Suppleant i FU: Henning Fogh - opstillet af SKS 

 

10.  Valg af medlemmer til følgende udvalg 

       10.1. Pløje udvalg: (Valgt 3 år af gangen.) 

Henrik Mikkelsen –  Modtager genvalg 

Bent Hoffmann - Modtager genvalg 

Holger Jørgensen – Modtager genvalg 

 

10.2. Tømmerkørsel udvalg: 

  Kristian Kjeldsen – modtager genvalg 

John Sørensen  –  modtager genvalg 

Bjarne Christensen –  Modtager genvalg 

 

10.3. Traditionel kørekultur udvalg: 

Pernille Prip foreslås af DKS 

         Der stemmes om tre medlemmer til udvalget: 

 

 Carsten Brix –  vælges 

Mads Milling – vælges 

Anders Horsbøl – vælges 

Pernille prip – vælges ikke 

Svens Erik Raun – ikke på valg 

Henri Hage – ikke på valg 

Flemming Nielsen – ikke på valg 

Ivan Bak – ikke på valg 

 

 

10.4. Brugskørsels udvalg: 

  Bodil Sørensen – modtager genvalg 



  Kirsten Grønkjær – modtager genvalg 

Torben Lützhøft – modtager genvalg 

 

10.5. Køreudvalg: 

Alis Søgaard Jensen foreslå sig selv. 

Josefine Frost foreslås af DKS 

         Der stemmes om fire medlemmer til udvalget, idet Kurt Klint udtræder af udvalget.: 

   

Arnild Arp-Hansen – vælges 

Susanne Bommelund - vælges 

Anette Kristiansen – ikke på valg 

Henrik Høper – ikke på valg 

Josefine Frost – vælges 

Alis S Jensen – vælges ikke 

 

Arnild A Hansen takker Kurt Klint for hans mange års indsats i udvalget. 

 

11. Eventuelt 

11.1.         Ny Præsident takker for tilliden og vl løfte opgaven bedst muligt. 

 

11.2  Louise Kaiholm– SKS – medarrangør til et stævne sammen med andre lande. 

Stævnerne skal afholdes i ens eget land, åbent for alle nye og gamle kuske – alle 

deltagere bliver filmet og bedømt ud fra samme principper. Der vil komme et online 

møde desangående 

 

11.3.  Susanne Bommelund fortæller om parakørsel 

Der har tidligere været for mennesker med fysiske handicaps, men nu forsøges også 

med kognitive handicaps. PARA-kørsel er et nyt initiativ –kørsel med handicaps hvad 

end det er fysisk eller kognitiv handicaps. SB vil stå for rådgivning og udtagelse til 

parakørsel i landsstævner. 

 

11.4.  Kusketræner uddannelse: 

Der er nu gang i andet hold. Første var i Nordjylland og det andet er på Sjælland.  

 

11.5. Top cup/dressurcup 

VK, VKS og ØKS efterlyser flere som har lyst til at være med i dette udvalg, kaldet 

TØS 

 



11.6. En opfordring til KU – stævne rapporter ønskes hurtigere ud. 

 

11.7. Det efterspørges i KU hvilke tanker, der er omkring tiltrækning og uddannelse af flere 

dommere. Der efterlyses lidt mere lempelige krav til at komme i gang. EL fortæller, 

at alle udvalg, der skal uddanne dommere kan søge om tilskud hertil (der er sat 

15.000 kr af hertil i 2024) 

  KU har en drejebog til dommeruddannelse 

 

11.8. Webmaster oplyser, at der aktuelt er undersøgelser i gang omkring udgivelse af et 

webbaseret Køresporten. Online udgave kan spare portoen væk. Der er stemning for 

at få en e-udgave af Køresporten. 

  

11.9. Der reklameres for Arbejdshestens dag 8-9. juni 2024 på Gl. Estrup 

 Opfordrer til at alle hjælper med at få budskabet ud. 

 

11.10. DKF’s nye Klubmodul kan fremover lette arbejdsgangen med kuskelicenser og 

betaling for deltagelse i landsstævner. 

Klubmodul er indbefattet regnskab og hjemmesider for alle de selskaber og udvalg 

som ønsker det. Det pointeres at det er frivilligt og op til det enkelte selskab.  

Der kommer mere ud om dette på næste formandsmøde. 

 

Ordstyrer, takker for god ro, orden og livlig debat. 

 

 

 

 

 d. 18.11. 2023 godkendt af dirigent Jens Boddum og formand Erling Larsen 

  

 

 

 

 

 

               

 


